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Zápis  
z 19. zasedání Akademického senátu UHK dne 9. dubna 2025 

(jednání proběhlo hybridní formou) 
___________________________________________________________________________ 
 
Přítomni: Pavla Dočekalová, Tereza Jelínková, Jan Sahaj, Jakub Toman, Lukáš Vízek. 
 
Online: Rudolf Andrýs, Václav Bělík, Barbora Borůvková, Jakub Helvich, Tereza Holečková, 
Josef Horálek, Mária Hromadová, Seyedmohammad Khatibi, Jiří Kos, Karel Mls, Barbora 
Motlová, Simona Myšáková, Jana Ondráková, Jan Satranský, Veronika Skoupilová, Libuše 
Svobodová, Martin Šandera, Richard Thér. 
 
Omluveni: Petra Skořepová. 
 
Hosté přítomni osobně: Aleš Klicnar, Jan Kříž, Jitka Kühnová, Jakub Novák, František Vaníček. 
 
Hosté přítomni online: Lenka Buchtová, Vladimír Bureš, Dominik Horníček, Martin Jakubík, Jiří 
Lipovský, Jan Mačí, Michaela Mádlová, Petra Marešová, Kamil Musílek, Michal Musílek, Dita 
Müllerová, Jiřina Smetanová, Leona Stašová, Michal Strobach, Filip Studnička, Eva Špalovská, 
Eva Valentová. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájil a řídil předseda 
AS UHK Lukáš Vízek; informoval, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 22, resp. 
23 členů po složení slibu senátora Jana Sahaje. 
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu senátora Akademického senátu UHK  
2) Projednání členství Jánose Tótha ve Vědecké radě Univerzity Hradec Králové 

(předkládá Jan Kříž, rektor UHK) 
3) Projednání Volebního řádu Akademického senátu Přírodovědecké fakulty (předkládá 

Jitka Kühnová) 
4) Předložení zprávy o výsledcích dotazníku mez studujícími s ukončeným studiem bez 

absolvování v roce 2024 (předkládá František Vaníček, prorektor pro studium, kvalitu 
a uměleckou činnost) 

5) Různé 
 
Nikdo z přítomných nechtěl do navrhovaného programu jednání zařadit k projednání nic 
jiného.  
 
Hlasování k programu zasedání AS UHK:  
Hlasování: Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 3             
         
Poznámka: Tohoto hlasování se nezúčastnil Jan Sahaj, který ještě nebyl senátorem (viz 
následující bod 1). 
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Program 19. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
1) Složení slibu senátora Akademického senátu UHK  
Dne 31. března 2025 rezignovala na své členství Anna Fliegerová. Na uvolněné místo ve 
studentské komoře za Filozofickou fakultu UHK nastupuje náhradník Jan Sahaj. Ujímá se 
funkce složením slibu člena AS UHK: 
 
„Slibuji na svou čest, že svůj mandát budu vykonávat podle svého nejlepšího vědomí a svědomí 
v souladu s právním řádem České republiky a v zájmu Univerzity Hradec Králové, její 
akademické obce a zaměstnanců.“ 
 
 
2) Projednání členství Jánose Tótha ve Vědecké radě Univerzity Hradec Králové (předkládá 

Jan Kříž, rektor UHK) 
 
Akademickému senátu byl zaslán vědecko-pedagogický životopis prof. RNDr. János Tóth, PhD. 
 
Diskuze 
K bodu projednání členství Jánose Tótha ve Vědecké radě Univerzity Hradec Králové 
neproběhla diskuze. 
 
Hlasování o členství Jánose Tótha ve Vědecké radě Univerzity Hradec Králové:  
Hlasování: Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 4 
 
Usnesení 
Akademický senát UHK dal rektorovi předchozí souhlas ke jmenování Jánose Tótha členem 
Vědecké rady UHK. 
 
 
3) Projednání Volebního řádu Akademického senátu Přírodovědecké fakulty (předkládá 

Jitka Kühnová, předsedkyně Akademického senátu Přírodovědecké fakulty) 
 
Volební řád Akademického senátu Přírodovědecké fakulty byl členkám a členům senátu zaslán 
jak ve finální podobě, tak dokumentem s vyznačenými revizemi pro lepší přehlednost změn. 
 
K úpravě Volebního řádu AS PřF UHK bylo přistoupeno hlavně z důvodu zavedení nové 
možnosti volby, a to pomocí elektronického volebního systému. 
 

Vyjádření Legislativní komise AS UHK:  
Legislativní komise AS UHK nemá žádné připomínky k předloženým změnám Volebního řádu 
Akademického senátu PřF UHK. 
 
Akademický senát UHK si k tomuto návrhu vyžádal stanovisko rektora. 
 
Stanovisko rektora: 
Uvedené změny, které jsou navrhované ve volebním řádu konzultoval rektor s právním 
oddělením UHK a vše je v pořádku, a proto rektor vyjádřil kladné stanovisko.  
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Diskuze 
Rudolf Andrýs vznesl dotaz, jakým způsobem bude řešeno hlasování, když je možnost 
hlasování online nebo prostřednictvím hlasovacích lístků. Jitka Kühnová sdělila, že akademický 
senát rozhodne, zda volby budou probíhat online nebo prostřednictvím hlasovacích lístků.  
 
Josef Horálek se dotázal na čl. 3 bod 3, který se týká zániku mandátu studujících. Pokud 
student ukončí studium, jsou hned jeho přihlašovací údaje odebrány – jak je řešeno, aby mohl 
mandát dál plnit. 
Jan Kříž sdělil, že zařídíme, aby přihlašovací údaje fungovaly. Stejná úprava je i u jednacího 
řádu AS UHK, kdy musíme zařídit trvání přihlašovacích údajů. 
 
Hlasování o změně Volebního řádu Akademického senátu Přírodovědecké fakulty UHK  
Hlasování: Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 2 
 
Usnesení 
Akademický senát UHK schválil změnu Volebního řádu Akademického senátu Přírodovědecké 
fakulty UHK. 
 
 
4) Předložení zprávy o výsledcích dotazníku mez studujícími s ukončeným studiem bez 

absolvování v roce 2024 (předkládá František Vaníček, prorektor pro studium, kvalitu 
a uměleckou činnost) 
 

František Vaníček seznámil senát se zprávou o výsledcích dotazníku mezi studujícími 
s ukončeným studiem bez absolvování v roce 2024, která byla projednána Radou pro vnitřní 
hodnocení UHK. Zpráva byla členkám a členům senátu zaslána s dalšími materiály před 
jednáním senátu. 
 
Diskuze 
Josef Horálek podotkl, že by bylo dobré do budoucna zprávu doplit údaje o tom, ve kterém 
ročníku bylo studium ukončeno.  
 
Václav Bělík se dotázal, zda budou prezentované výsledky známy i na fakultách. František 
Vaníček sdělil, že informace mají proděkanky a proděkani pro studium všech součástí. 
 

Usnesení 
Akademický senát UHK projednal zprávu o výsledcích dotazníku mezi studujícími s ukončeným 
studiem bez absolvování v roce 2024. 
 
 

5) Různé 
 
a) Mimořádné zasedání AS UHK 
Lukáš Vízek přítomné informoval o tom, že ho pan rektor požádal o svolání mimořádného 
zasedání AS UHK, kde bude projednán rozpočet UHK, na 22. dubna 2025 od 14:30. Jedná se 
o úterý proto, že ve středu 23. dubna 2025 je Univerzitní sportovní odpoledne a zasedání 
Vědecké rady PdF UHK. 
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Jan Kříž v krátkosti sdělil, proč je dobré mít schválený rozpočet co nejdříve. 
 
Lukáš Vízek oznámil, že mu kvestor Aleš Klicnar poslal v úterý 8. dubna 2025 jako předsedovi 
AS UHK a Libuši Svobodové jako předsedkyni Ekonomické komise AS návrh rozpočtu.  
  
Libuše Svobodová informovala, že již rozpočet s Ekonomickou komisí AS projednávala, a ještě 
projedná ve středu 16. dubna 2025 od 13:15hod. 
 
Lukáš Vízek dále upřesnil, že další standardní jednání AS UHK se uskuteční 14. května 2025.  
 
Diskuze k termínu a času začátku mimořádného jednání AS UHK. 
Někteří senátoři a senátorky upozornili na to, že mimořádné jednání je mimo jednací den 
v úterý a neví, zda se budou moci zasedání účastnit. Požádali, zda by bylo možné posunout čas 
začátku zasedání na 15:00 hod. 
 
Závěr diskuze:  
Mimořádné jednání AS UHK se uskuteční v úterý 22. dubna 2025 od 15:00 hod. v zasedací 
místnosti rektorátu hybridní formou.  
 
b) Sick days 
Martin Šandera vznesl dotaz, zda na UHK jsou zavedeny sick days a pokud ne, zda se o zavedení 
může uvažovat. Jan Kříž odpověděl, že se o zavedení sick days můžeme uvažovat i diskutovat. 
 

 
Usnesení 

Usnesení z jednání AS UHK 
 

1. Akademický senát UHK dal rektorovi předchozí souhlas ke jmenování Jánose Tótha 
členem Vědecké rady UHK. 

2. Akademický senát UHK schválil změnu Volebního řádu Akademického senátu 
Přírodovědecké fakulty UHK. 

3. Akademický senát UHK projednal zprávu o výsledcích dotazníku mezi studujícími 
s ukončeným studiem bez absolvování v roce 2024. 

 

Hlasování o Usnesení  
Hlasování: Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 2 
 
Akademický senát UHK schválil své usnesení.  
 
Mimořádné zasedání AS UHK se uskuteční v úterý 22. dubna 2025 od 15:00 hod. v zasedací 
místnosti rektorátu hybridní formou. 
 
V Hradci Králové dne 9. dubna 2025 
                     Lukáš Vízek  

předseda AS UHK 
Zapsala Jitka Bláhová             


